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Mogelijke oorzaken van de stijging van het gebruik van jeugdhulp 
Sinds de decentralisatie van de jeugdhulp in 2015 zijn in veel gemeenten de kosten voor de 
jeugdzorg sterk gestegen. Dat gaat ten koste van andere groepen die hulp nodig hebben. 
Landelijk worden de jeugdzorgbudgetten van gemeenten inmiddels met honderden 
miljoenen overschreden. De oorzaak van de stijging van het gebruik van jeugdhulp en de 
daarmee gepaard gaande tekorten op de budgetten zijn niet altijd helder. Daarom is het 
goed als de gemeente laat onderzoeken wat de stijging van het gebruik van jeugdhulp kan 
verklaren. Hierbij willen we graag van de ervaringen van onderzoeken in andere gemeenten 
leren. 
 
1. Heeft u kennis genomen van het onderzoek dat de gemeente Pijnacker-Nootdorp 

heeft uitgevoerd waaruit blijkt dat in die gemeente zorgaanbieders spreekuren 
houden op scholen en ouders een min of meer voorgedrukte verwijzing 
meegeven?  
Ja 

 
2. Kunt u aangeven of ook in onze gemeente het gebruik van basis jeugd-ggz in de 

afgelopen jaren gestegen is? Graag uitsplitsen naar soorten zorg. Dyslexie, autisme, 
adhd etc. 
Doordat de productcodes zijn veranderd in de overgang van 2017-2018, is het moeilijk 
om deze informatie goed met elkaar te vergelijken. Daarnaast is er sprake van een aantal 
categorieën waarbinnen het niet inzichtelijk te maken is in hoeverre het over dyslexie, 
autisme of een andere psychiatrische aandoening gaat. Dat zou per cliënt bekeken 
moeten worden. Op basis van de beschikbare informatie zien wij het volgende: 
- in 2016 is er 261 keer gebruik gemaakt van een van de genoemde producten  
- in 2017 is er 181 keer gebruik gemaakt van een van de genoemde producten  
- in 2018 is er 195 keer gebruik gemaakt van een van de genoemde producten  

 
Er is dus sprake van een stijging van 2018 ten opzichte van 2017 maar een daling ten 
opzichte van 2016.  
 
Indien er een splitsing wordt gemaakt, ziet het beeld er als volgt uit:  

 

Producten 2016 2017 2018 

45J03 Jeugdhulp ambulant regulier (zwaar) 0 0 107 

45J02 Jeugdhulp ambulant regulier 
(middel) 0 0 88 

34203 Basis GGZ Intensief DBC 199 126 0 

34201 Basis GGZ Kort (BK) 27 30 0 

34202 Basis GGZ Middel (BM) 34 24 0 

34204 Basis GGZ Chronisch (BC) 1 1 0 

  
3. Bent u ermee bekend of ook in onze gemeente spreekuren op scholen worden gehouden 
door zorgaanbieders die ouders voorgedrukte verwijsbrieven geven met het advies voor de 
desbetreffende zorgaanbieder te kiezen? 
Nee, voor zover bij ons bekend worden er geen spreekuren gehouden op scholen door 
zorgaanbieders.  
 



We hebben 2 a 3 keer per jaar bijeenkomsten met alle scholen en daaruit is naar voren 
gekomen dat de samenwerking gemeente en onderwijs aandacht behoeft omdat onderwijs 
wel een belangrijke vindplek is voor kinderen. Daarom hebben we werkafspraken gemaakt 
en zijn er afgelopen weken gesprekken geweest tussen gemeente – directeur onderwijs en 
intern begeleider onderwijs om de samenwerking per school te evalueren en het gesprek te 
voeren over wie, welke rol heeft binnen de verwijzing naar jeugdhulp.  
N.a.v. die gesprekken kunnen wij aangeven dat er geen spreekuren van zorgaanbieders 
gehouden worden op scholen.  
  
4.Welke afspraken heeft de gemeente gemaakt met huisartsen over verwijzingen in het 
kader van de jeugdwet? 
Er is structureel overleg tussen gemeente en huisartsen (6 keer per jaar). Per praktijk zijn er 
samenwerkingsafspraken gemaakt en die worden tijdens het structurele overleg 
geëvalueerd. De huisartsen overleggen met ons voordat ze verwijzen. We stemmen met 
elkaar af wie de verwijzing doet en als de huisarts verwijst, stemmen we de productcode af 
die zij in hun verwijzing kunnen zetten. Wij controleren vervolgens of de zorgaanbieder die 
productcode hanteert.   
 
Daarnaast draaien wij als CJG momenteel sinds kort spreekuur in de praktijk in Bakel om de 
samenwerking tussen huisarts en gemeente nog nauwer te maken.  
 
5. Bent u bereid onderzoek uit te (laten) voeren naar de oorzaken van de stijging van het 
gebruik van jeugd-ggz in onze gemeente? 
 1) Binnenlands Bestuur, “‘Reclame’ op school leidt tot dure jeugdhulp”, 15 maart 2019 
In principe zijn we daar altijd bereid toe. Echter, dit is een landelijk probleem waar veel 
onderzoek naar gedaan wordt en wij adviseren dan ook om mee te doen met landelijke 
onderzoeken als die kans zich voordoet. Dat doen we binnen het gehele Sociaal Domein, zo 
heeft het college op 9 april jl. besloten om onze gemeente aan te melden bij de VNG voor 
deelname aan de – landelijke - visitatiecommissie met betrekking tot de financiële 
beheersbaarheid van het sociaal domein ( “grip op kosten”).”. 

 


